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Protokół Nr XLI/20 

z Sesji Rady Gminy Widawa 

odbytej w dniu 30 grudnia 2020 r. 

w Gminnym Ośrodku Kultury w Widawie 

 

 

Ustawowa liczba radnych – 15 

Faktyczna liczba radnych – 15 

Liczba radnych obecnych – 13 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 1015 

Sesję zakończono o godz. 1130 

 

Ad. 1 

Kolejne posiedzenie Rady Gminy otworzył Pan Sławomir Stępnik – Przewodniczący Rady 

Gminy, który powitał wszystkich uczestników spotkania. Następnie po odczytaniu informacji 

związanej z obowiązkiem transmisji obrad oraz po dokonaniu sprawdzenia obecności 

stwierdził prawomocność obrad. 

(Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

 

Ad. 2 

W kolejnym punkcie Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad, który 

przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie XLI Sesji Rady Gminy Widawa i stwierdzenie prawomocności obrad oraz 

prawidłowości zwołania sesji. 

2. Przedstawienie proponowanego porządku obrad. 

3. Zgłaszanie uwag do protokołu z ostatniego posiedzenia. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Widawa na 2020 rok. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Widawa na lata 2020-2029. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia do wystąpienia z wnioskiem o dofinansowanie 

zadania: „Wykonanie instalacji fotowoltaicznych w budynkach użyteczności publicznej 

i infrastruktury publicznej Gminy Widawa” w ramach środków Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/204/20 Rady Gminy Widawa 

z dnia 26 listopada 2020 r. w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z obiektu 

użyteczności publicznej – stadionu sportowego zlokalizowanego na terenie Gminy 

Widawa. 

9. Wolne wnioski i zapytania. 

10. Zamknięcie obrad. 
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Ad. 3 

Realizując porządek obrad Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do przedłożonego 

protokołu z ostatniego posiedzenia. 

Do protokołu nie zgłoszono uwag. 

 

Ad. 4 

Następnie głos zabrał Pan Michał Włodarczyk – Wójt Gminy, który przedstawił sprawozdanie 

międzysesyjne ze swej działalności za okres od miesiąca lipca do końca bieżącego roku. 

 

Ad. 5 

W kolejnym punkcie Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Panią Ewę Wartałowicz 

– Skarbnik Gminy i omówienie projektu uchwały dotyczącego zmiany w budżecie Gminy 

Widawa na 2020 rok. 

Na wstępie swej wypowiedzi Pani Skarbnik poinformowała zebranych o tym, iż dokonuje się 

zmian wydatków budżetowych, które zobrazowane zostały w załączniku numer 1 niniejszego 

aktu. Ponadto poinformowała o tym, iż należało również uaktualnić plan nakładów 

inwestycyjnych, a w szczególności dopasować kwotę faktycznie poniesionych nakładów 

dotyczących budowy windy w Środowiskowym Domu Samopomocy w Dąbrowie 

Widawskiej. W toku dalszej wypowiedzi przedstawiła jeszcze łączną kwotę, jaka została 

zabezpieczona na realizację wszystkich planowanych przedsięwzięć. Następnie zaznaczyła, iż 

należało również dokonać niewielkich zmian w planie dotacji na 2020 rok zarówno dla 

podmiotów zaliczanych, jak i nie zaliczanych do sektora finansów publicznych. Ponadto 

pokrótce wyjaśniła czego dotyczą te korekty. Kontynuując swe wystąpienie Skarbnik Gminy 

odniosła się do kolejnego projektu uchwały związanego ze zmianami w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy. Wyjaśniła mianowicie to, iż tak jak już wcześniej wspomniała 

zmianie uległy ogólnie kwoty dochodów i wydatków. Ponadto nadmieniła, iż w związku 

z zakończeniem rozliczenia pożyczki z Narodowym Funduszem Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Warszawie dotyczącej budowy publicznego przedszkola w Widawie 

konieczne było zweryfikowanie planu zadłużenia. Następnie poinformowała zebranych o tym, 

iż należało również wprowadzić pulę pieniędzy, które wpłynęły z Funduszu Inwestycji 

Lokalnych i które będą wydatkowane w przyszłym roku. Na zakończenie swego wystąpienia 

Pani Skarbnik nadmieniła jeszcze, iż w związku z dokonaniem analizy poniesionych 

wydatków inwestycyjnych został również zaktualizowany załącznik stanowiący wykaz 

planowanych przedsięwzięć, w którym zmodyfikowana została jedynie kwota dotycząca 

zadania polegającego na budowie siłowni zewnętrznej w miejscowości Ligota. Ponadto 

dodała, iż w wyniku tych wszystkich zmian należało również poprawić załącznik numer 3, 

który stanowi uzasadnienie do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Widawa na lata 

2020-2029. 

Wobec braku jakichkolwiek pytań do omówionego aktu, Przewodniczący Rady Gminy 

odczytał jego treść i zarządził przeprowadzenie głosowania nad jego przyjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XLI/217/20 w sprawie zmiany 

w budżecie Gminy Widawa na 2020 rok została przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za”. 
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(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr XLI/217/20 w sprawie zmiany w budżecie Gminy 

Widawa na 2020 rok stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 

 

Ad. 6 

W związku z tym, iż projekt uchwały przedłożony w tym punkcie został już omówiony, a nikt 

z obecnych radnych nie zgłosił dodatkowych uwag Przewodniczący Rady odczytał jego 

treść, a następnie zarządził głosowanie nad jego podjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XLI/218/20 zmieniająca uchwałę 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Widawa na lata 2020-2029 

została przyjęta 13 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich obecnych radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr XLI/218/20 zmieniająca uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Widawa na lata 2020-2029 stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu). 

 

Ad. 7 

Uzasadnienie do kolejnego projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. Zaznaczył mianowicie 

to, iż coraz więcej pieniędzy wydatkowanych jest na energię elektryczną, której cena jak 

wiadomo z roku na rok wzrasta natomiast w dalszym ciągu zgłaszane są potrzeby 

doświetlania ulic. Następnie dodał, iż w celu ograniczenia wspomnianych kosztów można 

wprowadzić pewne rozwiązanie, jakim jest montaż instalacji fotowoltaicznych w budynkach 

użyteczności publicznej i infrastruktury publicznej. W dalszej kolejności przypomniał 

zebranym o tym, iż temat ten był poruszany już dość dawno temu, a w efekcie tych rozważań 

wyłoniona została firma, która opracowała projekt dotyczący realizacji wspomnianego 

zadania. Kontynuując swe wystąpienie Wójt Gminy wyjaśnił, iż następnym etapem będzie 

złożenie wniosku do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Łodzi o dofinansowanie tego zadania, aczkolwiek w pierwszej kolejności rada musi pojąć 

przedłożony akt stanowiący upoważnienie do takiego działania. Ponadto wymienił obiekty, 

w których będą montowane instalacje fotowoltaiczne, a także omówił szczegóły związane 

z finansowaniem tej inwestycji. Dodatkowo zaznaczył, iż w jego ocenie po wykonaniu 

omawianego przedsięwzięcia będzie można zauważyć kolosalną różnicę związaną 

z wydatkami ponoszonymi za energię elektryczną. Przypomniał również o tym, iż kolejną 

bardzo dużą inwestycją związaną z fotowoltaiką będzie budowa hali sportowej przy szkole 

podstawowej w Chociwiu, gdzie na dachu tego budynku zaplanowany został montaż paneli, 

które w stu procentach zapewnią prąd również dla całego obiektu szkolnego. W dalszej 

kolejności nadmienił, iż po zakończeniu wspomnianych zadań, co nastąpi prawdopodobnie 

jesienią 2022 roku, będzie można składać kolejne wnioski i realizować kolejne takie zadania 

na innych obiektach, które następnie dla przykładu wymienił. W toku dalszej wypowiedzi Pan 

Wójt poinformował jeszcze zebranych o tym, że podpisana została umowa na realizację 

kolejnej bardzo dużej inwestycji dotyczącej termomodernizacji budynków służby zdrowia, 

a mianowicie ośrodków w Widawie i w Chociwiu. Następnie wymienił i pokrótce przedstawił 

zakres prac, jakie zostaną przeprowadzone w tych obiektach. Podkreślił także to, iż trzeba iść 

w kierunku generowania oszczędności w kosztach energii i sukcesywnie realizować podobne 
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inwestycje, niemniej jednak należy pamiętać o tym, iż jest wiele innych zadań do wykonania 

takich, jak chociażby infrastruktura drogowa natomiast budżet gminy jest ograniczony. 

Ponadto poinformował jeszcze zebranych o wysokości dofinansowania, jakie udało się 

pozyskać na wspomnianą termomodernizację oraz z jakich źródeł ono pochodzi. Na 

zakończenie swego wystąpienia Wójt Gminy przypomniał jeszcze zebranym o ilości opału 

spalanego w tych obu obiektach w okresie zimowym, podkreślając jednocześnie to, że 

nieunikniona byłaby i tak niebawem konieczność wymiany piecy, gdyż przystosowane są one 

do spalania węgla kamiennego. 

W temacie głos zabrał jeszcze radny Rafał Brożyna, który zaznaczył, iż on oczywiście jak 

najbardziej podpisuje się pod tym projektem, gdyż wpisuje się on tak jakby w ogólnopolski 

trend. Następnie zaznaczył, iż chciałby jedynie przestrzec przed pewną pułapką, w którą 

wpadła jedna z sąsiednich gmin inwestując spore pieniądze na fotowoltaikę, a w rezultacie 

musiała stoczyć dość żmudną walkę z operatorem energetycznym, aby uzyskać warunki do 

włączenia się do sieci. W związku z powyższym zapytał, czy ten temat na etapie składania 

wniosku został rozeznany. 

W odpowiedzi na powyższe zapytanie Wójt Gminy wyjaśnił, iż zostało to sprawdzone, 

a instalacje mają poniżej pięćdziesięciu kilowatów co oznacza, że nie będzie żadnych 

problemów z realizacją omawianej inwestycji. 

Następnie ze względu na brak dalszych uwag oraz pytań do przedłożonego w tym punkcie 

projektu uchwały Przewodniczący Rady odczytał jego treść. 

W dalszej kolejności zarządził głosowanie nad jego przyjęciem w wyniku, którego Uchwała 

Nr XLI/219/20 w sprawie upoważnienia do wystąpienia z wnioskiem o dofinansowanie 

zadania: „Wykonanie instalacji fotowoltaicznych w budynkach użyteczności publicznej 

i infrastruktury publicznej Gminy Widawa” w ramach środków Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi została przyjęta 13 głosami „za”, czyli 

jednogłośnie przez wszystkich radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr XLI/219/20 w sprawie upoważnienia do 

wystąpienia z wnioskiem o dofinansowanie zadania: „Wykonanie instalacji fotowoltaicznych 

w budynkach użyteczności publicznej i infrastruktury publicznej Gminy Widawa” w ramach 

środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

 

Ad. 7 

Do omówienia kolejnego projektu uchwały dotyczącego zmiany uchwały Nr XXXIX/204/20 

Rady Gminy Widawa z dnia 26 listopada 2020 r. w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania 

z obiektu użyteczności publicznej – stadionu sportowego zlokalizowanego na terenie Gminy 

Widawa poproszony został również Wójt Gminy. 

Wyjaśnił on mianowicie to, iż podjęta przez radę uchwała zdaniem Wojewody zawiera zbyt 

wiele kwestii, które zostały już uregulowane w ustawach. Następnie podał przykłady zapisów, 

które zostały zakwestionowane. Ponadto raz jeszcze podkreślił to, iż zbyt szeroko zostały 

opisane pewne zagadnienia, które zdaniem nadzoru zostały powielone z aktów wyższego 

rzędu. W związku z powyższym Pan Wójt zaznaczył, iż w przedłożonym projekcie w sposób 
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bardziej ogólnikowy ujęta została treść tego regulaminu. 

Wobec braku jakichkolwiek pytań do omówionego aktu, Przewodniczący Rady Gminy 

odczytał jego treść i zarządził przeprowadzenie głosowania nad jego przyjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Uchwała Nr XLI/220/20 w sprawie zmiany 

uchwały Nr XXXIX/204/20 Rady Gminy Widawa z dnia 26 listopada 2020 r. w sprawie 

przyjęcia regulaminu korzystania z obiektu użyteczności publicznej – stadionu sportowego 

zlokalizowanego na terenie Gminy Widawa została przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za”. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr XLI/220/20 w sprawie zmiany uchwały 

Nr XXXIX/204/20 Rady Gminy Widawa z dnia 26 listopada 2020 r. w sprawie przyjęcia 

regulaminu korzystania z obiektu użyteczności publicznej – stadionu sportowego 

zlokalizowanego na terenie Gminy Widawa stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

 

Ad. 8 

W punkcie dotyczącym wolnych wniosków i zapytań brak chętnych do dyskusji. 

 

Ad. 9 

W tej części obrad prowadzący obrady Pan S. Stępnik zaznaczył, iż jako radny reprezentujący 

miejscowość Restarzew Cmentarny chciałby bardzo podziękować zarówno Panu Wójtowi, 

jak również radzie gminy za inwestycję, jaka zrealizowana została we wspomnianej 

miejscowości i która dotyczyła przebudowy drogi. Następnie wyraził nadzieję na to, iż 

przyjdzie również czas na to, by dokonać uroczystego jej otwarcia kiedy tylko przestaną 

obowiązywać obostrzenia związane z pandemią. Ponadto raz jeszcze podziękował w imieniu 

własnym, jak również sołtysa, rady sołeckiej oraz wszystkich mieszkańców za wykonanie 

wspomnianego zadania. 

Jako kolejny głos zabrał radny Jan Krata, który zaznaczył to, iż tak jak już wcześniej 

wspominał nie odpuści on kwestii związanej z podziałem administracyjno-oświatowym 

gminy. Następnie zauważył, iż nic w powyższym temacie się nie robi, natomiast on, tak jak 

obiecał nie odpuści tej kwestii. 

Odnosząc się do powyższej uwagi Wójt Gminy przyznał, iż od kilku lat istnieje problem 

polegający mianowicie na tym, iż miejscowość Ligota, jako jedyna z terenu naszej gminy 

należy do obwodu podlegającego szkole w Zapolicach. Następnie zaznaczył, iż w dalszym 

ciągu taki stan rzeczy nie może mieć miejsca. W toku dalszej wypowiedzi poinformował 

zebranych o tym, iż w trakcie uroczystości związanej z otwarciem nowowybudowanego placu 

zabaw oraz siłowni zewnętrznej udało mu się porozmawiać z mieszkańcami również 

w powyższej kwestii. Dodał, iż jedna z osób zgłosiła problem dotyczący rekrutacji do 

Przedszkola w Widawie, a mianowicie to, że regulamin przewiduje pierwszeństwo dla dzieci, 

które zamieszkują w obwodzie podlegającym pod tą placówkę. W związku z powyższym Pan 

Wójt dodał, iż również on jest za takim proponowanym rozwiązaniem dlatego też całą 

procedurą zajmie się Kierownik Referatu Oświaty, gdyż konieczne będzie podjęcie stosownej 

uchwały, która winna wejść w życie jeszcze przed ogłoszeniem kolejnego naboru do 

placówek oświatowych. Następnie złożył wszystkim obecnym oraz mieszkańcom gminy 

Widawa życzenia na nowy nadchodzący rok. 
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Po wystąpieniu Wójta Gminy głos zabrał jeszcze Przewodniczący Rady, który zarówno we 

własnym, jak również w imieniu całej rady przekazał wszystkim życzenia noworoczne. 

 

Ad. 10 

Z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy podziękował 

za udział w obradach i zamknął kolejne posiedzenie Rady Gminy Widawa. 

 

Na tym protokół zakończono. 

           Przewodniczący 

Protokołowała:             Rady Gminy Widawa

   

Jolanta Szuleta    Sławomir Stępnik 


